



17th Conference of Parties to the United Nations Framework Convention
on Climate Changes (UNFCCC) and Kyoto Protocol

Speech by the Vice-Chairman of the West African Development Bank (BOAD)
Durban, 9th December 2011

Mme the President,
Distinguished Heads of State and Government,
Honourable Ministers,
Mme the Executive Secretary of UNFCCC,
Distinguished guests,
Ladies and gentlemen,

The West African Development Bank (BOAD) has, for over 38 years now, been promoting a balanced development and fostering economic integration with WAEMU member countries.

Indeed, our countries are increasingly facing the impact of climate change with significant implications at environmental and socio-economic level, which may undermine their investment drive.

It is against this background that BOAD has, as from 2008, undertaken through its Carbon Initiative to technically and financially support projects and programmes contributing to reduce climate change.

In this regard, may I single out specifically efforts deployed by BOAD to position itself as a financial intermediary for WAEMU countries in mobilizing resources made available to implement climate-related projects. As such, BOAD was accredited in June 2011 as a Regional Implementing Entity (RIE) by the Adaptation Fund.

At this point, I wish to inform you that arrangements are being made in conjunction with our traditional financial partners to set up in 2012 a Regional Carbon Fund at BOAD. The Bank, under the UNFCCC, also focuses its efforts to be a project Entity for the GEF and Green climate Fund intermediary agency of its state members.

BOAD, through its actions aimed at environmental protection, will endeavour to contribute further by: (i) strengthening stakeholders; and (ii) engaging with reflections undertaken to come up with concrete and bold solutions to climate change for a sustainable development of our countries.

BOAD further urges all partners to support its efforts in the implementation of programmes for sustainable and comprehensive development within the WAEMU region.

Mme the President,
Mme the Executive Secretary of UNFCCC,
Ladies and gentlemen,

I would like to congratulate you for your efforts in making this 17th Conference of Parties a successful one.

Thank you.

17^{ème} Conférence des Parties à la Convention Cadre des Nations Unies sur les
Changements Climatiques (CCNUCC) et au Protocole de Kyoto

Allocution de Monsieur le Vice-Président de la Banque Ouest Africaine de
Développement (BOAD)
Durban, 9 décembre 2011

Mme la Présidente,
Excellences Messieurs les Chefs d'Etat et de gouvernement,
Mesdames et Messieurs les Ministres,
Madame la Secrétaire Exécutive de la CCNUCC,
Distingués délégués

La Banque Ouest Africaine de Développement (BOAD) depuis 38 ans, œuvre à la promotion du développement équilibré et à l'intégration économique des Etats membres de l'UEMOA.

Nos Etats sont de plus en plus confrontés aux impacts des changements climatiques avec des conséquences significatives sur le plan environnemental et socioéconomique énormes qui risquent d'annihiler leurs efforts d'investissement.

Face à ce contexte, la BOAD s'est engagée notamment depuis 2008 à travers son Initiative Carbone à soutenir techniquement et financièrement des projets et programmes concourant à la lutte contre les changements climatiques.

Dans ce cadre, je tiens à souligner de façon spécifique, les efforts menés par la BOAD pour se positionner en tant qu'intermédiaire financier des pays de l'UEMOA pour la mobilisation des ressources disponibles pour réaliser des projets liés au climat. Dans ce sens, la BOAD a été accréditée en juin 2011 en tant qu'Entité régionale d'implémentation du Fonds d'Adaptation.

Je saisis cette tribune pour vous informer que des diligences sont en cours, en concertation avec nos partenaires financiers traditionnels pour la création en 2012 au sein de la BOAD, d'un Fonds Carbone régional. Les efforts de la Banque dans le cadre de la CCNUCC visent aussi à la positionner comme Agence d'exécution du Fonds vert, pour jouer le rôle de banque intermédiaire de proximité des Etats de l'UEMOA.

Résolument, la BOAD à travers ses actions visant à préserver l'environnement, s'attellera à contribuer davantage : (i) au renforcement des acteurs ; et (ii) aux réflexions engagées pour des réponses concrètes aux changements climatiques pour un développement durable de nos pays.

La BOAD lance ici un appel à tous les partenaires désireux de l'accompagner dans la mise en œuvre des programmes pour une évolution soutenable et intégrée de la zone UEMOA.

Mme la Présidente,

Mme la Secrétaire Exécutive,

Je voudrais vous adresser toutes mes félicitations pour vos efforts en vue de la réussite de cette 17^{ème} Conférence des Parties.

Je vous remercie.